

Enhancement Measures for Campus Safety and Traffic Management (Use of CCTVs)

The University upholds its responsibilities to safeguard the well-being of different stakeholders including students, staff, residents and visitors by maintaining a safe campus as far as practicable. The University is also obliged to ensure a smooth traffic flow and an efficient transportation service.

Given the increasing vehicular and pedestrian flow on campus, in June 2018, the University examined traffic accident blackspots and locations with heavy flow of vehicles and pedestrians including major road junctions, crossings, roundabouts, bus stops, carparks and main entrances to the campus.

In this connection, in August 2018, the University entrusted Security & Transport Office with responsibilities over campus safety, traffic and crowd management as well as running of school bus services to implement measures necessary to enhance campus safety and traffic management.

Apart from implementing road traffic installations to enhance vehicular and pedestrian safety, in accordance with relevant provisions of “Personal Data (Privacy) Ordinance”, CCTVs have been installed at suitable locations within public areas of the campus since May 2019 to help management of traffic accident blackspots as well as locations with heavy traffic flow.

Access to CCTV records is strictly governed by the University’s user guidelines on the use of CCTVs in compliance with the Ordinance and guidance notes issued by the Privacy Commissioner. Records could only be accessed by duly authorized persons or under relevant provisions as allowed by Laws of Hong Kong.

Security & Transport Office

加強校園安全及交通管理措施（閉路電視）

大學致力保障不同持份者，包括學生、職員、住客及訪客在校園內的安全，並且有需要維持暢順的交通及提供有效的客運服務。

因應進出校園的車輛及行人日益增加，大學於 2018 年 6 月審視了校內的交通意外黑點及繁忙路段，包括主要路口、行人過路線、迴旋處、巴士站、停車場及校園主要出入口。

就有關審視結果，大學於 2018 年 8 月指示保安及交通事務處，於其職責所涵蓋的範圍，包括維持校園安全、管理交通和人流及校巴服務等，加強措施以提升校園安全及交通管理成效。

除加強車輛及行人道路的安全設施外，自 2019 年 5 月開始，大學亦根據《個人資料（私隱）條例》的有關規範，在校園適當的公共地點裝設閉路電視，改善對交通意外黑點及繁忙路段的管理。

任何查閱閉路電視記錄的要求，必須根據大學依照有關法例及個人資料私隱專員指引所制定的使用守則處理。有關記錄只可由獲授權人士或在香港法例所准許的情況下查閱。

保安及交通事務處